

Title (en)

Method for making self-sealing envelopes.

Title (de)

Verfahren zum Herstellen von Selbstklebeumschlägen.

Title (fr)

Procédé pour la fabrication d'enveloppes autocollants.

Publication

EP 0477672 A1 19920401 (DE)

Application

EP 91115409 A 19910912

Priority

DE 4030414 A 19900926

Abstract (en)

The invention relates to a method for making self-sealing envelopes, which each comprise front part (2) with two side flaps (3) and with a closure flap (4), and also a bottom flap (5) which runs in front in the envelope machine, the bottom flap being provided at its free edge with an edge strip (6) and furthermore the parts and flaps being cut to size, prefolds at the folding points being made and the parts and flaps being folded over and provided with self-sealing material on the inside of the closure flap and on the outside of the bottom flap edge strip. <??>The invention essentially comprises first of all prefolding the bottom flap edge strip (6), before it is folded over into the folded-back position, counter to its folded-back position, and running it through the envelope machine in this form until it is folded against the prefolding direction into the folded-back position for the purpose of further processing. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein Verfahren zum Herstellen von Selbstklebeumschlägen, die jeweils ein Umschlagvorderteil (2) mit zwei Seitenklappen (3) und mit einer Verschlußklappe (4) sowie eine in der Briefumschlagmaschine vorlaufende Bodenklappe (5) umfassen, wobei die Bodenklappe mit einem Bodenklappen-Randstreifen (6) an ihrem freien Rand versehen ist und wobei ferner die Teile und Klappen zugeschnitten, Vorbrüche an den Faltstellen erzeugt sowie die Teile und Klappen umgefaltet und mit Selbstklebewerkstoff auf der Innenseite der Verschlußklappe und auf der Außenseite des Bodenklappen-Randstreifens versehen werden. Der Kern der Erfindung besteht darin, daß der Bodenklappen-Randstreifen (6) vor dem Umfalten in die zurückgefaltete Stellung zunächst entgegen seiner zurückgefalteten Stellung vorgebrochen wird und in dieser Form die Briefumschlagmaschine durchläuft, bis er zwecks Weiterbearbeitung entgegen der Vorbruchrichtung in die zurückgefaltete Stellung gefaltet wird. <IMAGE>

IPC 1-7

B31B 19/00

IPC 8 full level

B31B 19/26 (2006.01); **B31B 19/00** (2006.01); **B31B 70/00** (2017.01); **B31B 150/00** (2017.01); **B31B 160/10** (2017.01)

CPC (source: EP US)

B31B 70/00 (2017.07 - EP US); **B31B 70/62** (2017.07 - EP US); **B31B 2150/00** (2017.07 - EP US); **B31B 2160/10** (2017.07 - EP US);
Y10S 493/917 (2013.01 - EP US); **Y10T 156/1051** (2015.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] DE 2142155 A1 19730301 - BRUNO PAHLITZSCH FA
- [A] GB 1064612 A 19670405 - WINKLER RICHARD, et al
- [A] DE 621776 C 19351116 - ALFRED WINKLER, et al

Cited by

US8222289B2

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0477672 A1 19920401; DE 4030414 A1 19920402; JP H04261838 A 19920917; US 5201982 A 19930413

DOCDB simple family (application)

EP 91115409 A 19910912; DE 4030414 A 19900926; JP 27331291 A 19910925; US 76680691 A 19910926